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Binnenkomer 
 
 
In 2010 openden we ons verkiezingsprogramma met 
het hoofdstuk “We willen een open en democratische 
gemeente”. Daarmee gaven we aan hoe belangrijk 
een open en transparant bestuur voor ons is. We 
vinden het cruciaal om optimaal gebruik te maken 
van de deskundigheid van burgers en van de wil om 
mee te denken en mee te doen met de lokale politiek. 
 
Sinds de start van de coalitie D66-GroenLinks-PvdA 
zijn hierin grote stappen gezet, zowel als het gaat om 
de noodzakelijke cultuurverandering als beleids-
inhoudelijk. De openingszet van deze coalitie, het 
durven kiezen voor openbare onderhandelingen, is 
bepalend geweest voor de moed en openheid 
waarmee er vervolgens bestuurd en samengewerkt is.  
 
Wie echt durft te vernieuwen neemt ook grotere risico’s. GroenLinks kiest zonder meer voor 
moedig en open besturen. Elk voorstel dat voorbijkomt toetsen wij op toegankelijkheid, 
transparantie en openheid. Als we vinden dat het meer en beter samen met burgers kan, sturen 
we bij door voorstellen in te dienen om dat beter te regelen. 
 
Ons doel is dat meer mensen de weg naar de politiek vinden. En het is prettig om te merken 
dat een grote groep de weg al kent, zeker als er iets belangrijks op het spel staat. Toen bekend 
werd dat het Groene Wiel haar volledige subsidie zou kwijtraken werd de fractie overspoeld 
door reacties van verzet. Dat heeft ons geholpen bij onze strijd in het stadhuis. We zijn er trots 
op dat het gelukt is om de geplande bezuiniging uit de begroting te halen. Goede natuur-
educatie hoort bij de groene identiteit van Wageningen. Dat de gemeenteraad zich daarvoor 
heeft uitgesproken voelt als een mooie overwinning.  
 
GroenLinks blijft knokken voor wat kwetsbaar is!  
 
 
 
 
 
 
 
 

De fractie van GroenLinks 
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De fractie stelt zich voor 
 

Lara de Brito 
fractievoorzitter 
Politieke vernieuwing, gelijke kansen, toekomstvisie, 

studentenzaken 

 @LaradeBrito 

 weblog.wageningen.nl/weblogs/w/lara_de_brito 

 laradebrito3@gmail.com 

 

Typerend voor het werk van de GroenLinks fractie is dat we niet 
alleen consequent de voorstellen die voorbijkomen roder en groener 
kleuren, maar dat we een uitgesproken rol spelen als het gaat om  

hoé we politiek bedrijven. We zijn waakhond en inspirator als het gaat om open politiek. 
Want politiek gaat evenveel over de wijze van besluitvorming en de omgang met macht 
als over inhoud. Het is een onderwerp dat de fractieleden sterk bindt. Er gaat geen 
vergadering voorbij zonder dat de termen transparantie en burgerparticipatie over tafel 
gaan. Dat voor deze fractie het openbreken van de politiek een belangrijk doel is vind ik 
bijzonder inspirerend. Een attitude waar ik trots op ben. 
 
 
 

Jan te Hennepe 
Vice voorzitter 
Financiën, milieu en klimaat, Food Valley, transparante overheid 

  

  

 jan@te-hennepe.nl 

Opnieuw een fractiejaar waarin ik de samenwerking met mijn 
fractiecollega's als erg prettig heb ervaren. Ook de verscheidenheid van 
onderwerpen die aan de orde komen en waarvan ik er enkele   
van buiten mijn portefeuille mocht behandelen, is aantrekkelijk. Binnen mijn portefeuille 
mocht ik met de uitersten van het energiebeleid bezig zijn door een motie tegen 
ondergrondse opslag van kernafval in Wageningen door de raad aanvaard te zien en de 
raad, bij de behandeling van de “Routekaart” met grote meerderheid voor windenergie 
in Wageningen te zien stemmen. Het geeft een goed gevoel om op deze manier een 
bijdrage aan duurzaamheid te leveren. 
 
 
 

Adriana Hulsmann 

Press Officer 
Wonen, ouderen, sport, water, transparante overheid 

 @a3anavlo 

  

 adriana.hulsmann@gmail.com 

 

Je bent nooit te oud om te leren, dat klopt en zeker als je een paar 
jaar in de raad zit. Wat leer je veel en over uiteenlopende 
onderwerpen. Het voelt goed als je door de stad loopt en je ziet  

een project waar een stukje van jezelf in zit, omdat je dat in de raad mocht behandelen 
of omdat het een probleem van een Wageninger opgelost heeft. Mijn wens voor het 
komende jaar is onder andere te proberen Wageningen te betrekken in (inter)nationale 
subsidiestromen en projecten om de stad beter voor te bereiden op klimaatverandering. 
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Greet Eijkelenboom 
Fractiepenningmeester, contact bestuur 
Ruimtelijke en economische ontwikkeling, mobiliteit, bereikbaarheid 

 @greeteijk 

 http://weblog.wageningen.nl/weblogs/w/greet_eijkelenboom 

 greet.eijkelenboom@gmail.com 

2012 was het jaar dat GroenLinks landelijk een dieptepunt meemaakte. 
Het bracht mij tot de gedachte dat we ook lokaal invloed en uitstraling 
niet cadeau krijgen. We moeten het verhaal samen maken en scherp 

neerzetten. Loszingen van de basis moeten we voorkomen. De afgelopen jaren heb ik 
gewerkt aan lokale worteling van de partij en draagvlak voor onze standpunten. Om te 
komen tot een duidelijk verhaal zoek ik mensen op die kritisch meedenken. Bij het 
samenwerken zoek ik de juiste timing, en wil ik niet onnodig ver voor de troepen uit 
lopen. Werken aan praktische oplossingen die ook sociaal duurzaam zijn, geeft mij veel 
bevrediging. Politiek is een druk bestaan, maar mobiliseert ook veel energie. 
 
 
 

Hettie van Nes 
fractiesecretaris 
Werk en inkomen, sociaal beleid, cultuur 

 @hettievannes 

 http://weblog.wageningen.nl/weblogs/w/hettie_van_nes 

 hjvannes-gl@dds.nl 

 

Het afgelopen jaar stond in het teken van het beleidsplan 
maatschappelijke ondersteuning: vaststellen ervan aan het begin 
van het jaar, daarna controleren van de uitvoering en aan het eind  

van het jaar reparatiewerkzaamheden rond tienerparticipatie en de Wielewaag. De 
werkzaamheden van GroenLinks waren merkbaar: we konden het tienerwerk redden en 
ook Movie W zijn we niet kwijtgeraakt. Dat deden we niet alleen, maar samen met de 
stad. Door veel te luisteren naar gemotiveerde en deskundige mensen, door te 
verbinden en door slimme oplossingen te stimuleren. Dat maakt raadswerk mooi. 
 
 
 

Tomek de Ponti 

steunfractie 
 

  

  

 tdeponti.groenlinks@yahoo.com 

Sinds de zomer ben ik actief als steunfractielid. In die periode heb ik 
onze fractie leren kennen als een heel professioneel team dat altijd de 
idealen van GroenLinks en het algemeen belang voorop stelt bij de 
inbreng in de gemeenteraad. Naast algemene ondersteuning van de fractie hoop ik mij 
in het komende jaar in te kunnen zetten voor Wageningen Klimaatneutraal en andere 
aspecten van duurzaamheid. Ik ben erg benieuwd hoe de leden in onze gemeente 
aankijken tegen waar GroenLinks Wageningen zich voor heeft ingezet en welke 
onderwerpen wat de leden betreft het komende jaar aandacht verdienen. 
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De fractie aan het werk 
De fractie vergadert elke donderdagavond. De inhoud van de agenda wordt deels bepaald 
door de vierweekse cyclus van de raadsvergaderingen: voorbereiden van de commissies, 
nabespreken van de commissies, voorbereiden van de raad en nabespreken van de raad. 
Daarnaast is er ruimte om onderwerpen die niet direct verband houden met de raadsagenda te 
bespreken. Ook ontvangt de fractie bezoek. In 2012 ontvingen we Rob Janmaat van Mooi 
Wageningen, Arno Boon en Jan Agterberg van Future Center Wageningen, Rienk Kuipers 
van het Platform Stadsgracht Wageningen, Paddy Noë van de stichting WindEnergie 
Wageningen, Henk Monshouwer van het lokaal duurzaam energiebedrijf Wageningen, Sietse 
Brouwer van GroenLinks Gelderland, René Munsters en Tessa de Been van het Groene Wiel, 
dhr. Rogaar van de Bergcommissie en Vrienden van de Berg, Martin Heutink en Marloes 
Kusters van Kwekerij Bloemrijk, Ben Schaap van Mooi Wageningen, burgemeester Van 
Rumund, de drie Wageningse wethouders, en Floor Peeters en Timo Jonkhans die deelnamen 
aan de cursus gemeentepolitiek. Buiten de vergaderingen bezochten fractieleden veelvuldig 
burgers, organisaties en thema- en informatieavonden. 
 
Op 22 maart werd op initiatief van GroenLinks en de 
PvdA een Join the Pipe watertappunt op de Markt in 
gebruik genomen. Twee dagen later, op 24 maart, 
organiseerden GroenLinks Ede, Rhenen, Veenendaal 
en Wageningen een fiets- en wandeltocht door het 
Binnenveld. Daarmee vroegen ze aandacht voor het 
vele moois aan natuur en cultuur in dit gebied. Twee 
fractieleden bekeken op 18 april bij de COVRA in 
Zeeland hoe verwerking en opslag van radioactief 
afval in Nederland plaatsvindt, maar lieten zich 
daardoor in hun standpunt over ondergrondse opslag 
van kernafval niet beïnvloeden. Op 24 oktober organiseerde GroenLinks samen met de SP en 
de VVD een debatavond in Movie W over leegstand en antikraakbewoning in Wageningen. In 
november verscheen er een nieuwe editie van WageLinks Nieuws. 
 
In maart nam de fractie afscheid van Ben Schaap, die besloot de steunfractie te verlaten. 
Daardoor moest de fractie het een paar maanden zonder steunfractie stellen, totdat in 
september Tomek de Ponti kon worden verwelkomd. 
 
2012 was het jaar waarin we halverwege de raadsperiode van 2010 tot 2014 kwamen te staan. 
Met het bestuur evalueerde de fractie de stand van zaken, aan de hand van het verkiezings-
programma uit 2010. Datzelfde programma inspireerde ons tot dit jaarverslag, dat de indeling 
volgt van ons verkiezingsprogramma. 

We willen een open en democratische gemeente 

DICHTERBIJ DE BURGER EN GEMEENTELIJKE ORGANISATIE  
Samen met de stad is niet slechts een verzameling mooie woorden, maar een vernieuwende en 
uitdagende praktijk. Burgers en organisaties niet alleen laten meepraten maar ook beleid mede 
laten vormgeven is een inspirerende, maar soms ook een moeilijke zoektocht. Zo verliep de 
interactieve aanpak voor nieuw sportbeleid aanvankelijk vrij stroef. Daar staat tegenover dat 
het met de stad ontwikkelde participatiebeleid in de prijzen viel. De Kadernotitie Arbeids-
participatie behaalde een gedeelde tweede plaats in de race om de Innovatieprijs van 

Fietstocht in het Binnenveld 



   

 5 

Stimulansz. De jury complimenteerde Wageningen met “een dijk van een beleidsnotitie”. In 
2012 diende GroenLinks bij de voorbereidende behandeling van de structuurvisie een motie 
in om te investeren in een meer uitnodigend karakter, zodat burgers en organisaties in de 
uitvoering ruimte hebben om te participeren. 
 
Net zo belangrijk is de kwaliteit van dienstverlening. Het bundelen van de loketten op het 
stadhuis, meer digitale mogelijkheden en de zoektocht in samenspraak met burgers om 
burgers nog beter, sneller en gerichter van dienst te zijn, zijn belangrijke stappen. Dat burgers 
de dienstverlening aan loketten een inmiddels 8,4 geven is een mooie bevestiging. 

GEZOND FINANCIEEL BELEID  
Om te beoordelen of het gemeentebeleid financieel gezond is kunnen we het beste kijken naar 
het weerstandsvermogen, dat weergeeft hoe goed de gemeente in staat is om financiële tegen-
vallers op te vangen. De gemeenteraad vindt dat het weerstandsvermogen minimaal de factor 
1,5 zou moeten zijn: de vrij te maken middelen moeten 1,5 maal de waarde bedragen van de 
eventuele financiële risico’s die de gemeente loopt. 
  
In de jaren 2009 – 2011 is onder onze wethouder van financiën de ontwikkeling van het 
weerstandsvermogen duidelijk positief geweest, met factorcijfers van 1,87 in 2009, van 2,68 
in 2010 en van 3,91 in 2011. 
 
Vanuit het financiële perspectief zijn we er trots op dat de bezuinigingen niet ten koste zijn 
gegaan van het sociale en duurzame beleid waar GroenLinks zich sterk voor maakt.  

WAGENINGEN SAMEN : TOLERANTIE EN GELIJKE KANSEN  
Duurzame investering in gelijke kansen en tolerantie zijn de basis van sociale duurzaamheid 
in Wageningen. We besloten definitief om maatwerk centraal te stellen. Dat wil niet zeggen 
dat we ons blind staren op het individu, maar wel dat we vanuit degene waar het om gaat ook 
het collectief er omheen benaderen. Concreet betekent dat een afscheid van doelgroepen-
beleid, ook van het minderhedenbeleid waar GroenLinks zich lang voor heeft ingezet. We 
denken niet alleen dat autonomie en maatwerk centraal stellen beter is, we weten ook dat 
zowel in de politiek als bij maatschappelijke organisaties er onvoldoende draagvlak is voor 
apart minderhedenbeleid. GroenLinks is in die verandering meegegaan. Dat neemt niet weg 
dat we wel aandacht blijven besteden aan de positie van minderheden in onze prachtige 
internationale stad. Het klassieke minderhedenbeleid als instrument hebben we losgelaten, 
maar het doel wat daar aan ten grondslag lag – tolerantie, meer diversiteit en gelijke kansen – 
blijft voor GroenLinks een focus waar we ons onverminderd en onvermoeid voor blijven 
inzetten.  

We willen een groene en duurzame gemeente 

WAGENINGEN KLIMAATNEUTRAAL  
Ons streven naar een klimaatneutraal Wageningen komt voort uit onze wens om in een groene 
en duurzame gemeente te leven. “Wageningen klimaatneutraal” is het doel waar we ons op 
richten. Dat we ons daarbij niet onrealistisch rijk willen rekenen blijkt uit de opgestelde 
“Routekaart” naar die klimaatneutraliteit toe, waarin duidelijk gesteld wordt dat als we alle 
zeilen bijzetten klimaatneutraliteit mogelijk is in 2030, op één onderdeel na. Op het gebied 
van de mobiliteit zullen we klimaatneutraliteit in 2030 niet kunnen halen, zodat we daar de 
realistische ambitie op het jaar 2050 gesteld hebben. Klimaatneutraliteit gaan we bereiken in 
een aantal grote stappen, door energiebesparing (waaronder betere isolatie en gedrags-
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verandering) en door het opwekken en inkopen van duurzame energie. De afspraak die de 
gemeente maakte met De Woningstichting om van al hun woningen in tien jaar tijd het 
energielabel met twee stappen te verhogen, is een goede stap in de klimaatneutrale richting. 
Overigens stelde GroenLinks wel kritische vragen over de salariëring van de top van De 
Woningstichting. 
 
Voor het opwekken van duurzame energie zijn er tal van ontwikkelingen. Zo faciliteerde de 
gemeente het voortraject van de oprichting van een regionaal duurzaam energiebedrijf. Dat 
resulteerde in juni in de oprichting van de Coöperatie Vallei-energie U.A. In mei sprak de 
gemeenteraad uit te streven naar windenergie in 
Wageningen. In oktober en november organiseerden 
Transition Town Vallei en stichting Windenergie 
Wageningen informatieavonden en windateliers, waarbij 
een aantal mogelijke windmolenlocaties bekeken zijn. Ook 
heeft de gemeente door studenten van Wageningen UR 
laten uitzoeken of de warmte van het Rijnwater bruikbaar 
is voor Wageningen. Daaruit bleek dat dit in principe 
mogelijk is, mits de vraag groot genoeg is en niet te ver 
van de Rijn af ligt. 
 
Ook op het gebied van mobiliteit worden er stappen gezet. 
De gemeente rijdt al op groengas en voor het bedrijfsleven 
en de particuliere markt is er in 2012 een groengastank-
station gerealiseerd. Op het particuliere vlak is er de door 
de gemeente georganiseerde coalitie “Energieneutraal 
wonen in Wageningen”, die huiseigenaren met technische 
bijstand en intermediatie faciliteert om hun huis energie-
neutraal te maken. 
 
De fractie van GroenLinks ondersteunt deze inspanningen van harte en neemt er aan deel. 
Ook spant zij zich in om het duurzaamheidsbeleid buiten de bezuinigingen te houden. 

TOEGANKELIJK LANDSCHAP EN BESCHERMDE NATUUR  
GroenLinks stak op verschillende momenten de nek uit om de waarden van natuur en 
landschap te beschermen. Voor de kaders het bestemmingsplan buitengebied werd op 
initiatief van GroenLinks een amendement aangenomen om de contouren van de ecologische 
hoofdstructuur te respecteren zoals die bestonden voor de tijd van minister Bleker. Zoals het 
er nu naar uitziet wordt dat niet voor de hele EHS gehaald, maar wordt er wel een 
verbindingszone vastgelegd aan de noordzijde van Wageningen. Bovendien gaat het college 
in overleg met de beheerder van het weerstation op in het Binnenveld, om de lichtvervuiling 
terug te dringen. 
 
Omdat het college een zogenaamd “conserverend” plan voor de Wageningse Eng wilde, leek 
het er op dat initiatieven om de Eng meer gebruiksvriendelijk in te richten niet van de grond 
kwamen. De raad drong er op aan om, los van het bestemmingsplan, hier met spoed werk van 
te maken en GroenLinks pleitte ervoor dat de Stichting De Wageningse Eng de regie krijgt 
om hiervoor een plan te maken. 
 

Opening groengastankstation 
door Lex Hoefsoot 
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Het college werkt met de Stichting Future Centre Wageningen aan een bestemmingsplan voor 
een bedrijf op het terrein van het stadion op de Wageningse Berg. GroenLinks zorgde er in 
2010 voor dat er voorwaarden voor het inrichten van de publieke functie werden toegevoegd 
aan de kaders. Eind 2012 bleek dat wel voortgang was gemaakt met het plan, maar dat er nog 
niets van waarde zichtbaar was voor de Wageningers zelf. GroenLinks heeft daarom tegen 
een wijziging gestemd die nodig zou zijn om weer nieuw plan mogelijk te maken. 

INVESTEREN IN DE RELATIE STAD EN OMLIGGENDE LANDSCHA PPEN 
In 2012 zijn de kaders voor de structuurvisie vastgesteld. Behalve aandacht voor duurzaam-
heid vond GroenLinks dat daarin ook de visie op het landschap en op het aanzicht van de stad 
moest worden verwoord. De eerste schetsen van zijn gereed. Ze geven datgene weer waar 
GroenLinks voordurend voor pleit: houd bij de inrichting van de stad rekening met fietsers, 
want in de toekomst wordt deze duurzame mobiliteit in verhouding steeds belangrijker. Met 
kleine maatregelen kan Wageningen fietsroutes veel logischer en fraaier maken.  
 
De ruimte om locaties krachtig te ontwikkelen is beperkt, want er zijn weinig financiële 
middelen. GroenLinks kijkt uit naar een uitvoeringsprogramma waarin niet alleen wordt 
weergegeven waar de gemeente aan zet is, maar waaruit ook blijkt dat andere organisaties 
gaan helpen om de verbeteringen te verwezenlijken. De raad heeft besloten dat het 
uitvoeringsprogramma in nauwe interactie met potentiële uitvoerders in de stad tot stand moet 
komen: een motie op initiatief van GroenLinks. 

AANTREKKELIJK EN GASTVRIJ WONEN  
Woningbouw moet bijdragen aan voldoende en 
divers aanbod van woningen voor verschillende 
doelgroepen. Maar het moet ook bijdragen aan de 
uitstraling of het gezicht van Wageningen. Wijken en 
gebouwen moeten passen in de omgeving. Groen-
Links heeft de afgelopen jaren volop bijgedragen aan 
diversiteit en beeldkwaliteit. Minder appartementen, 
meer sociale woningbouw, meer woningen die 
geschikt zijn om er zo men dat wenst een leven lang 
in te wonen. We steunden verschillende woning-
bouwprojecten, zoals bijvoorbeeld DMP, Korten-
oord, de Warande en Rustenburg, omdat ze met 
elkaar aan verschillende woonbehoefte tegemoet 
komen en daarmee het tekort aan woningen voor verschillende doelgroepen opvullen, veelal 
goed ingepast zijn in de omgeving en er rekening gehouden is met duurzaamheids aspecten. 
Maar de ontwikkeling op de Veerweg probeerden we juist tegen te houden, vanwege de 
slechte inpassing in de omgeving 
 
Op aanraden van GroenLinks is de welstandscommissie uitgebreid met een stedenbouw-
kundig expert, om het totale plaatje en de visuele inpassing te bewaken. Een ander 
totaalplaatje, waar we ook om blijven vragen, is een integrale benadering van de 
parkeerproblematiek, zeker waar het nieuwe woningbouw betreft. 
 
Een gastvrije stad betekent niet alleen voldoende woningaanbod maar ook voldoende groen in 
de directe omgeving. Het behoud van bomen bij projecten als Rustenburg en de voorgenomen 
kap van bomen langs de Grebbedijk hebben we nauwlettend in de gaten gehouden. 
 

Gastvrij wonen in Kortenoord 
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Voldoende groen en water in de stad en in woonwijken draagt bij aan de doelstelling van een 
gastvrije stad waar het fijn is om in te wonen. Verstening van de urbane omgeving moeten we 
zoveel mogelijk beperken. Water en groen hebben niet alleen esthetische waarde maar dragen 
ook bij aan een betere aanpassing aan de gevolgen van klimaatverandering in onze woon-
wijken. Hierbij willen we rekening houden met essentiële ecosysteemservices zoals afvangen 
van fijnstof, beperking van geluidshinder, behoud van biodiversiteit en groene verbindings-
zones, het voorkomen van heat-islands, betere waterhuishouding en snelle verwerking in de 
nabije omgeving van de steeds vaker voorkomende extreme regenbuien. GroenLinks vindt dat 
in de afgelopen periode nog te weinig aandacht is besteed aan deze aspecten en heeft daar 
meerdere keren op gewezen.  

BINNENSTAD ALS DYNAMISCH HART VAN WAGENINGEN  
Ondernemers zijn de drijvende kracht in het dynamische hart van Wageningen. Zonder 
goedlopende winkels en horeca zal de binnenstad niet bruisen. In 2012 voerde samenspraak 
met ondernemers de boventoon bij vraagstukken rond reclamebelasting en de zondags-
openstelling. 
 
In verband met reclamebelasting is samenwerking tussen ondernemers cruciaal bij de 
aanwending van de opbrengt ervan voor activiteiten om de stad aantrekkelijk te maken. Dit 
lukt steeds beter. 
 
Ten aanzien van de zondagsopenstelling was GroenLinks er voorstander van dat de gemeente 
zich uitriep als toeristische gemeente. De fractie had de indruk dat de ondernemers met succes 
zelf bepalen wanneer ze de winkels willen openen. Dankzij die onderlinge afspraken zullen de 
winkels niet te vaak op zondag open zijn. Alleen supermarkten benutten de status van toeris-
tische gemeente om elke zondag de deuren te openen. Eind 2012 nam de Tweede Kamer een 
wet aan die gemeente meer vrijheid geeft om zelf beleid te maken en die het overbodig maakt 
dat de gemeente zich als toeristische gemeente uitroept om zondagsopenstelling mogelijk te 
maken. 

M ILIEUVRIENDELIJKE MOBILITEIT : RUIM BAAN VOOR FIETS EN OV 
Bij alle verkeerskwesties die in de raad aan de orde komen pleit GroenLinks voor fietsgebruik 
en voor toepassing van mobiliteitsmanagement door het bedrijfsleven. GroenLinks is dan ook 
blij dat de kaders voor het gemeentelijke mobiliteitsplan sturen op ruim baan voor de fiets. 
 
De oversteek voor fietsers bij de Bornsesteeg staat nog steeds op de agenda. Daarover wordt 
besloten in het kader van een bredere afweging van verkeersmaatregelen. 
 
Wageningen heeft nog geen locatie voor de OV-fiets, maar dankzij GroenLinks heeft de raad 
de wens hiertoe met kracht uitgesproken. Bij de behandeling van de plannen voor de 
verbetering van het busstation – onder andere door die geschikter te maken voor mensen die 
minder valide zijn – is een motie bijna raadsbreed aangenomen. 

ECONOMIE : BEDRIJFSLEVEN EN KENNISINSTITUTEN  
In de regio Food Valley werken acht gemeenten in De Gelderse Vallei samen. De regio is 
internationaal bekend vanwege de concentratie van kennisintensieve en innovatieve 
bedrijvigheid in de agrofoodsector. Wageningen UR is één van de hoofdrolspelers in Food 
Valley. Wageningen en de universiteit slagen er goed in om Wageningen op de kaart te zetten 
en om nieuwe studenten en werknemers te trekken. Maar GroenLinks vindt dat uit de 
activiteiten van Food Valley te weinig duurzaamheid blijkt. Zo heeft de fractie zich diverse 



   

 9 

keren uit moeten spreken tegen de rondweg, waarvoor de gezamenlijke Food Valley bij het 
rijk probeert te lobbyen. En we wijzen er op dat Food Valley de zorg voor natuur en land-
schap actiever moet waarmaken. Food Valley richt zich op regionale landbouw, maar 
GroenLinks vindt dat de kennis hierover door Wageningen nog onvoldoende wordt ingezet. 
 
De plekken voor de niet-kennisbedrijven zijn het Nudepark en het terrein bij de Industrieweg. 
Hier is ruimte voor nieuwe vestingen en oude bedrijven worden geherstructureerd. 
GroenLinks is tegen de aantasting van nieuwe buitenruimte voor nieuwe terreinen en stemde 
daarom tegen Nudepark II. Over de opgave voor herstructurering wordt 2013 bij de 
structuurvisie besloten. 
 
Tot dusver heeft GroenLinks niet grootschalig ingezet op versterking van het toerisme. Toch 
biedt Wageningen veel moois voor de bezoeker, en het college heeft dat uitgewerkt in de 
brochures “Proef Wageningen”. In 2012 verschenen er vier thema-brochures, die breed in de 
regio zijn verspreid. Aan de hand van de thema’s Stad der Bevrijding, Natuur en Landschap, 
Kunst en Cultuur en Monumenten en Architectuur worden bezoekers langs de highlights in 
Wageningen geleid. 

ERKENNING SPECIALE RELATIE MET WAGENINGEN UR, WAGENINGEN 
WERELDSTAD  
De relatie met Wageningen UR is van groot belang. GroenLinks besteedt daar veel aandacht 
aan: fractievoorzitter Lara overlegt regelmatig informeel met de woordvoerder van de Raad 
van Bestuur. De relatie met de universiteit is cruciaal, maar ook ongelijk. Met kleine stapjes 
lijkt de gemeente haar calimerogedrag van zich af te schudden. De fractie vindt dat 
Wageningen UR zich op haar beurt meer maatschappelijk verantwoordelijk kan voelen voor 
de stad. 

SCHONE GEMEENTE  
Door de bezuinigingsmaatregelen van de rijksoverheid en de delegatie van taken naar 
gemeenten moest Wageningen pijnlijke en niet ideale keuzes maken. Eén daarvan is 
bezuinigen op het schoonhouden van de openbare ruimte en op het beperken van zwerfafval. 
Een duidelijk voorbeeld van het lagere onderhoudsniveau dat nu gehanteerd wordt is de lagere 
frequentie waarmee hondenpoep verwijderd wordt. Ook het onderhoud en bijhouden van 
openbaar groen is noodgedwongen op een lager pitje gezet. Dit kan de gemeente de “gouden 
status” doen verliezen, maar keuzes moeten gemaakt worden. 
 
Er zijn ook positieve kanten. Bewoners van Wageningen worden gestimuleerd zelf een 
bijdrage te leveren aan het onderhoud en de aantrekkelijkheid van de eigen omgeving. 
Adopteren en gezamenlijk onderhouden van groen in de buurt is niet alleen goedkoper voor 
de gemeente; het kweekt ook sociale cohesie. Soms gaat het verder dan dat en nemen groepen 
enthousiaste burgers, waaronder veel GroenLinkers, braakliggende terreinen tijdelijk in 
gebruik, zoals de mobiele tuintjes aan de Nobelweg/Dolderstraat en het planten en inzaaien 
van het Kirpesteinterrein. Zeker na de goedbezochte voorlichtingsavond van de gemeente 
over de mogelijkheden van stadslandbouw is er steeds meer enthousiasme voor dit onderwerp. 
 
Het afvalbeleidsplan is met instemming van GroenLinks aangenomen in de raad. Het doel van 
dat plan is meer en beter scheiden aan de bron, dus bij de mensen thuis. Met name de 
scheiding van plastic kan veel beter, maar ook verdwijnt er nog teveel GFT in de grijze 
container. Om de scheiding te verbeteren stemden we in met een proef van een jaar met een 
andere manier van afval inzamelen. We drongen aan op terugkoppeling naar de raad voordat 
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deze werkwijze over geheel Wageningen wordt uitgerold. Een verbod om grofvuil 
commercieel af te struinen kwam helaas niet door de raad. Het gaat hier niet om de student 
die een bruikbare stoel van de straat haalt, maar om weghalen van witgoed voordat de 
grofvuilwagen langs komt. Daardoor verdwijnt een deel van de afvalstroom, met gevaarlijke 
onderdelen, uit het zicht. Bovendien wordt de gemeente erdoor op kosten gejaagd, omdat de 
kosten voor het voorrijden wel gemaakt worden. 

DIERENWELZIJN  
GroenLinks betreurt het dat er nog niets is geregeld voor de dieren die op de Eng worden 
gehouden. Deze dieren kunnen zonder beschutting geen bescherming zoeken tegen felle zon 
of koude wind, zoals ze dat in de vrije natuur wel zouden doen. De gemeente moet de knoop 
doorhakken om het dierenwelzijn te garanderen: óf onder goede voorwaarden bescheiden en 
goed ingepaste beschutting toestaan óf het houden van dieren op de Eng niet langer toestaan. 
 
Bij het mini-dierenparkje achter de Junushoff zijn de afgelopen jaren regelmatig dieren 
verdwenen, mishandeld of zelfs gedood. Bovendien laten mensen er regelmatig hun 
overtollige huisdieren achter. Het mini-parkje is voor veel bewoners echter een geliefd plekje 
en het moet dan ook voortbestaan. GroenLinks is warm voorstander van verhuizing naar een 
minder geïsoleerde plek. Opname in het Rustenburg 2 project heeft meerdere voordelen: er is 
continu zicht op het parkje, oude en jongere mensen genieten van de dieren en hebben zo ook 
beter de mogelijkheid om elkaar te ontmoeten. 

WATER IN DE STAD  
In 2012 werd het gemeentelijk rioleringsplan vastgesteld. Waar mogelijk stapt Wageningen 
over van een gemengd op een gescheiden rioolsysteem. Vuil water wordt dan afgevoerd naar 
de rioolwaterzuiveringsinstallatie en regenwater naar het oppervlaktewater. Toch stelde 
GroenLinks kritische vragen bij dit plan. Want water is niet alleen een bedreiging die zo snel 
mogelijk de stad uit moet, maar water biedt ook mogelijkheden. 
Infiltratie is een belangrijk element van stedelijk waterbeheer. 
Samen met groene infrastructuur en aantrekkelijke waterpartijen 
kan het opgenomen worden in de stedenbouwkundige planning. 
GroenLinks had het gemeentelijk rioleringsplan daarom liever in 
een bredere context geplaatst: stedenbouwkundige inpassing van 
water in de groene ruimte en infiltratie in de ondergrond ter 
aanvulling van het grondwater. Een beter geïntegreerde benadering 
maakt van Wageningen een aantrekkelijke “water sensitive” city.  
 
Het drinkwater in Wageningen heeft een voortreffelijke kwaliteit en 
is goedkoop. Volgens GroenLinks is er geen enkele reden om 
flessenwater te kopen. Het is niet alleen duur en slecht voor het 
milieu, maar het zorgt ook voor zwerfafval door weggegooide 
flesjes. Door aandringen van GroenLinks heeft Wageningen zich aangesloten bij de mondiale 
actie Join the Pipe: een initiatief dat streeft naar de promotie van kraanwater en tegelijkertijd 
een bijdrage levert aan de drinkwatervoorziening elders in de wereld. Samen met Wageningen 
UR en Alterra is geïnvesteerd in een Join the Pipe tappunt dat op wereldwaterdag 2012 in 
gebruik werd genomen door Lex Hoefsloot. 

Lex Hoefsloot opent 
tappunt Join the Pipe 
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We willen een sociale en gastvrije gemeente 

WELZIJN &  WET MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING (WMO): VERBINDEN EN 
VERSTERKEN  
In januari werd in de gemeenteraad het beleidsplan maatschappelijke ondersteuning aan-
genomen. Een beleidsplan waarin veel wensen van GroenLinks tot hun recht zijn gekomen. 
Voor GroenLinks waren de positie van minima en kwetsbare groepen in de samenleving 
belangrijke aandachtspunten. Bij de behandeling van dit beleidsplan bleek dat het college de 
ambitie heeft om het minimabeleid, daar waar rijksoverheidsbeleid het niet verhindert, verder 
te verruimen.  
 
Het beleidsplan leidde tot een nieuwe manier van denken bij de uitvoerende organisaties. De 
gemeente gaat niet meer uit van specifieke activiteiten, maar van doelstellingen die door die 
activiteiten moeten worden gerealiseerd. De gemeente stuurt dus op resultaat. Voor de 
organisaties was 2012 daardoor een hectisch jaar. De fractie heeft zich regelmatig laten 
informeren, niet alleen door het college maar ook door in contact te blijven met het Wmo-
netwerk en de adviesraden. 
 
GroenLinks streeft naar zo veel mogelijk lokaal georganiseerd aanbod van hulp- en 
dienstverleners. Bij de voorbereidingen van het beleidsplan bleek dat deze wens breed werd 
gedragen en in het plan zelf kwam het naar onze mening voldoende uit de verf. De gemeente 
kan zorgverleners niet opleggen hoe ze zich organiseren maar stimuleert wel lokale 
initiatieven. 
 
In het collegeakkoord is vastgelegd dat bezuinigingen op Wmo niet ten koste mogen gaan van 
het niveau van de voorzieningen. De eigen bijdrage voor een aantal voorzieningen, waartoe in 
2012 werd besloten, kan via een beroep op bijzondere bijstand gecompenseerd worden. 

ARMOEDEVRIJ WAGENINGEN  
In 2012 is een wens van GroenLinks uitgekomen. In het beleidsplan maatschappelijke onder-
steuning is opgenomen dat er een armoedepact komt: een samenwerkingsstructuur tussen 
maatschappelijke organisaties om armoede te signaleren en te doorbreken. Voor GroenLinks 
was het belangrijk dat dit punt een plaats kreeg in het collegeakkoord en in 2012 werd groen 
licht gegeven voor de uitvoering ervan. 
 
GroenLinks vindt dat iedereen met een inkomen tot 130 procent van de bijstandsnorm recht 
heeft op minimaregelingen. Het college is het met ons eens, maar de rijksoverheid niet. Het is 
gemeenten niet toegestaan om minimaregelingen te treffen voor inkomens hoger dan 110 
procent van de bijstandsnorm. Toch bereikt de gemeente veel op dit gebied, met participatie-
regelingen waarbij de hogere inkomensgrens wél kan worden toegepast. 
 
Ondertussen heeft GroenLinks niet kunnen voorkomen dat geld voor armoedebestrijding ook 
voor andere doelen kan worden ingezet. Er kwam een maximum op de reserve, en het meer-
dere kan nu ook anders worden gebruikt. Het streven is om het ook dan wel voor maatschap-
pelijke ondersteuningsdoeleinden toe te passen. GroenLinks probeerde dit collegevoorstel 
terug te draaien, maar wist er geen meerderheid voor te halen. 
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WIJKVOORZIENINGEN  
GroenLinks is voorstander van wijkgericht werken en van actieve betrokkenheid van 
bewoners bij hun eigen woon- en leefomgeving. De wijkbezoeken die de gemeenteraad twee 
keer per jaar aflegt zijn belangrijk, en de fractie let er op dat de vragen die burgers tijdens die 
bezoeken opwerpen goed worden beantwoord. In 2012 leidde dat ertoe dat de vragen die 
tijdens het wijkbezoek in de Veluviabuurt waren gesteld opnieuw moesten worden 
beantwoord, omdat de beantwoording volgens GroenLinks en een aantal andere fracties onder 
de maat was. Bovendien heeft GroenLinks bij verschillende gelegenheden, zoals bij de 
voorbereiding van de structuurvisie, aangedrongen op meer ruimte voor ideeën en initiatieven 
van burgers. 
 
Het beleidsplan maatschappelijke ondersteuning gaat uit van een gebiedsgerichte aanpak op 
het gebied van wonen, werken en zorg. 

EMANCIPATIE EN WERK  

In het beleidsplan maatschappelijke ondersteuning heeft de gemeente afstand gedaan van het 
doelgroepenbeleid. Het beleid richt zich op individuele burgers die zich om wat voor reden 
dan ook in een kwetsbare positie bevinden of daarin dreigen te komen. 

GroenLinks besteedde in 2012 aandacht aan het aanbestedingsbeleid van de gemeente. De 
fractie vindt dat social return deel moet uitmaken van aanbestedingen: een bepaald percentage 
van de aanneemsom moet gebruikt worden om mensen met een grotere afstand tot de arbeids-
markt in te zetten bij het project. Zo levert de investering van de gemeente sociale winst op. 
Een motie die de fractie over dit onderwerp had voorbereid hoefde niet te worden ingediend, 
omdat de wethouder toezegde dat social return ook zonder die motie in het aanbestedings-
beleid zou worden opgenomen. 

OUDEREN 
Ouderen hebben het niet makkelijk in deze tijd van bezuinigingen. GroenLinks maakt zich 
zorgen over de ontwikkelingen op landelijk niveau en over de invloed die het beleid heeft op 
onze eigen ouderen. Een pijnlijke maatregel was het besluit van Solidez om de Wielewaag op 
termijn te sluiten omdat het te duur was om in stand te houden. GroenLinks stemde daarom 
graag in met een motie van de PvdA, die geld vrijmaakte voor een jaar waarin alle betrok-
kenen samen naar een definitieve oplossing zoeken.  
 
GroenLinks maakte zich hard voor een initiatief van de ChristenUnie: de invoering van het 
woonkeur en daarmee van levensloopbestendige woningen in nieuwbouw en renovatie van 
bestaande woningen. Ondertussen snijdt de rijksoverheid echter in de thuiszorg en worden 
onze ouderen afhankelijker van mantelzorg.  
 
GroenLinks organiseerde een bijeenkomst met senior-leden om van gedachten te wisselen 
over knelpunten in de stad. We werden gewezen op de toenemende eenzaamheid onder 
ouderen en op de hindernissen die mensen met een beperkte mobiliteit tegenkomen in de 
openbare ruimte.  
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JONGEREN 
GroenLinks maakte zich zorgen over de Wageningse jongeren, doordat het goedlopende 
tienerproject onverwacht op te tocht kwam te staan. De fractie nam de verantwoordelijkheid 
om dat de herstellen. Door een motie van GroenLinks ging de gemeente in gesprek met 
uitvoerende organisaties, om jongeren- en tienerparticipatie te behouden. Al eerder, in 2011, 
ging de gemeenteraad akkoord met een bepaling in de plaatselijke verordening waardoor de 
politie weer kon optreden tegen mensen die overlast veroorzaken. Een motie van GroenLinks, 
waardoor jongeren daardoor niet bovenmatig zouden worden gestraft, werd in 2012 niet uit-
gevoerd door gebrek aan capaciteit onder de ambtenaren. Op aandringen van de fractie zegde 
het college toe de motie in 2013 alsnog zo snel mogelijk uit te voeren. 
 
Het vraagstuk rond het poppodium in Wageningen lijkt in de loop van 2012 een andere 
insteek te hebben gekregen. Jongerenvereniging Unitas betrok een pand aan de Industrieweg, 
voorlopig voor besloten activiteiten. Op externe locaties organiseert de vereniging open 
feesten, en ook de Stichting Popcultuur Wageningen is al een paar jaar actief. De fractie van 
Groen Links zet zich niet meer actief in voor een vast poppodium, nu deze activiteiten goed 
lopen op de verschillende locaties die de stad rijk is. 
 
Desondanks zou Wageningen een saai en ingeslapen dorpje zijn, als er geen studenten waren. 
Omdat studenten bepalend zijn voor de karakter van onze stad krijgen ze bijzondere aandacht 
van GroenLinks. Vlak na de verkiezingen trokken studentenorganisaties aan de bel vanwege 
het tekort aan studentenhuisvesting. Sindsdien nam GroenLinks het voortouw om vaart te 
houden in de oplossing van dit knelpunt. In 2012 dienden we een voorstel in waardoor tijde-
lijke studentenhuisvesting nu deel uitmaakt van gemeentebeleid. Ook is een motie van ons 
aangenomen om geen onnodige blokkades op te werpen rond bouwen van studentenhuis-
vesting op de campus. Dat gaf per direct groen licht om daar te gaan te bouwen. 

K INDEREN : VOORSCHOOLSE OPVANG, PEUTERSPEELZAALWERK  
In 2012 kreeg Wageningen de A-status voor de kinderopvang. Dat wil zeggen dat de 
gemeente voldoet aan de wettelijke eisen op het gebied van toezicht en handhaving op de 
kinderopvang. GroenLinks ziet kinderopvang en peuterspeelzaalwerk als een 
basisvoorziening, ook voor kinderen van ouders die niet werken. In Wageningen bestaat ook 
voor hen de mogelijkheid om een gemeentelijke bijdrage in de kosten te krijgen. Na 2012 zal 
de uitvoering van dergelijke regelingen echter niet meer bij de gemeenten liggen, maar bij de 
belastingdienst. GroenLinks zal dat kritisch volgen. 
 
Bij de behandeling van het speelruimteplan diende GroenLinks een motie in over groen 
spelen, waarbij speelplekken niet slechts omgeven zijn door natuur, maar natuurlijke 
elementen deel uitmaken van het spel. GroenLinks vindt dat dit een leidend principe moet zijn 
bij het denken over openbare speelruimte in Wageningen. Door de langdurige behandeling 
van het raadsvoorstel hoefde de motie echter niet te worden ingediend: het idee was inmiddels 
al overgenomen door het college. 

SCHOLEN : ONDERWIJS EN DE GEBOUWEN, BREDE SCHOOL 
GroenLinks is voorstander van brede scholen in de wijk. Daarom ondersteunde de fractie een 
voorstel van het college om budget beschikbaar te stellen voor onderzoek naar een 
onderwijsvoorziening in de nieuwe wijk Kortenoord. Een van de te onderzoeken scenario’s is 
dat van de brede school. 
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GEEN MENSEN OP STRAAT 
Wageningen biedt noodhulp aan asielzoekers die rechtmatig in Nederland verblijven maar die 
niet over bestaansmiddelen of onderdak beschikken. Een toetsingscommissie toetst aanvragen 
voor noodopvang aan de door de gemeenteraad vastgestelde criteria. In 2012 besloot het 
college om het aantal toetsingsmomenten terug te brengen van twee naar één per jaar, en om 
de opvang dus voortaan steeds met een jaar in plaats van met een half jaar te verlengen. Dit 
leek GroenLinks een efficiënte werkwijze en de fractie heeft er dus geen vragen over gesteld. 
 
Naar aanleiding van een motie van GroenLinks drong Wageningen er, net als veel andere 
gemeenten, bij minister Leers op aan dat er een kinderpardon zou komen voor minderjarige 
asielzoekers. 

SPORT, RECREATIE EN TOERISME  
Wageningen heeft heel veel grote en kleine sportverenigingen en Wageningers doen veel aan 
sport. Toch zijn ook de sportverenigingen niet aan het bezuinigingscircus ontkomen. Tijdens 
drie bijeenkomsten, waaraan ook GroenLinks actief deelnam, kwamen sportverenigingen met 
eigen ideeën en voorstellen. Daar kwam uit dat verenigingen zelf het onderhoud en de 
schoonmaak van hun accommodaties ter hand nemen. Zo voorkomen ze dat de contributies 
teveel verhoogd worden. 
 
Ook sporten en recreëren in de open ruimte en in de natuur heeft onze aandacht. We blijven 
vragen om aanleg en onderhoud van fiets- en wandelpaden. 

CULTUUR  
Tijdens de eerste raadsvergadering van 2012 kreeg film-
huis Movie W een eenmalige subsidie van 20.000 euro, 
door een motie van GroenLinks. Het filmhuis kon daar-
door verhuizen uit de locatie die Wageningen UR zou 
afstoten, naar een nieuwe zaal in ’t Venster. De bijdrage 
had tot gevolg dat ook anderen toeschietelijker werden 
en het filmhuis gered werd voor Wageningen. In oktober 
organiseerde GroenLinks met de fracties van SP en 
VVD, die de motie mee hadden ingediend, een politieke 
film- en debatavond op de nieuwe locatie. GroenLinks 
wil discussie en debat in de stad ondersteunen en Movie 
W heeft daarbij een belangrijke functie. 
 
GroenLinks vindt het belangrijk dat de exploitatie van de Junushoff niet geprivatiseerd wordt. 
In 2012 kwam het college tot overeenstemming met de Junushoff over een huurovereenkomst, 
waarmee een periode van 27 jaar zonder duidelijke afspraken over de verantwoordelijkheden 
werd afgesloten. Bovendien kon er budget van de provincie worden ingezet voor 
verbeteringen aan het pand. Met de coalitiepartners zorgde GroenLinks dat dit bedrag 
beschikbaar bleef. 
 
De discussie over het cultuurbeleid, die in 2012 werd verwacht, is uitgesteld en zal begin 
2013 van start gaan. Bij de begrotingsbehandeling van 2012 heeft GroenLinks alvast een 
voorschot genomen, door aan een breedgedragen motie van D66 toe te voegen dat de visie op 
cultuur leidend moet zijn en niet het beschikbare geld. Het college is opgedragen om met 
alternatieve bezuinigingsmogelijkheden te komen als blijkt dat de bezuinigingsopgave tot 
onacceptabele gevolgen leidt. 

Filmdebatavond bij Movie W 
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ACCOMMODATIEBELEID  
Wageningen heeft net als andere gemeenten te kampen met leegstand. GroenLinks zou graag 
zien dat eigenaars van leegstaande panden en groepen die accommodaties zoeken met elkaar 
in overleg gaan. De cultuurmakelaar en de binnenstadsmanager kunnen daarbij een rol spelen. 
Een amendement daarover van GroenLinks werd tijdens deze raadsperiode aangenomen en in 
2012 zijn daardoor via project “Goed Gevuld” meerdere exposities te zien geweest in 
leegstaande panden. Eigenaren zijn echter nog niet bereid om leegstaande panden ook voor 
een langere periode in gebruik te geven aan bijvoorbeeld kunstenaars, kinderactiviteiten of 
informatiewinkels. 

Moties en amendementen 
GroenLinks diende in 2012 de volgende moties en amendementen in:  
 
Onderwerp  Wijziging/Oproep  Fractielid  Mede-indieners  Aangenomen / 

Verworpen 

 
Speelruimteplan 
(Amendement) 

 
 
 
Groen spelen altijd 
uitgangspunt  

 
 

 
Hettie 

  
GL, Stadspartij, 
CDA  

 
 
 

 
Ingetrokken (na 
voldoende 
toezegging) 

Kaders Studenten-
huisvesting Lawickse 
Hof (Amendement) 

 
 
 
 

Beeldkwaliteitsplan 
maken 

 
 

Adriana  GL  Aangenomen 

(Motie)  Tijdig raad informeren bij 
bijstelling kaders 

 
 
 

Adriana  GL, VVD, CU, 
Stadspartij, SP en 
PvdA  

 Aangenomen 

Beleidsplan 
Maatschappelijke 
ondersteuning 
(Amendement) 

 
 
 
 

Kwetsbare burgers die 
vrijwilligerswerk willen 
doen extra ondersteunen 

 
 
 
 

Hettie  GL, Stadspartij, SP  
 
 

Verworpen 

(Amendement)  Geen plafond reserve 
minima  

 
 

Hettie  GL, CU, Stadspartij, 
SP 

 
 

Verworpen 

(Amendement)  Maatwerk en autonomie 
burger uitgangspunt 

 
 
 

Hettie  GL, D66, PvdA, 
Stadspartij, CDA, 
SP  

 Aangenomen 
(unaniem) 

Subsidie Movie W 
(Actuele motie) 

 
 
Eenmalig subsidie van 
20.000 

 
 

Hettie  GL, VVD, SP, PvdA  Aangenomen 
 

Geen kernenergie-
afval 
(Actuele motie) 

 
 
 

Wageningen is niet 
beschikbaar voor 
ondergrondse opslag 
kernenergieafval. 

 Jan  GL, SP, PvdA   
 
 

Aangenomen 

Toegankelijkheid 
busstation 
(Motie) 
 

 
 
 
 

OV-fiets mogelijk maken   
 

Greet  GL, CDA, SP, CU, 
VVD, PvdA  

 
 

Aangenomen 

Kinderpardon 
(Actuele motie) 

 
 
Oproep om tot 
kinderpardon te komen 

 
 
 

Hettie  GL, SP, CU, D66, 
PvdA  

 Aangenomen 

Kaders bestemmings-
plan Buitengebied 
(Motie) 

 
 
 

Voegt kader toe onder 
een kopje “Natuur” 

 
 
 

Greet  GL, SP  Aangenomen 
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Onderwerp  Wijziging/Oproep  Fractielid  Mede-indieners  Aangenomen / 
Verworpen 

 
Kaders Economische 
Visie Detailhandel en 
Horeca (EVDH) 
(Motie) 

 
 
 
 
 

 
Snel werk maken van 
snelle fietsverbinding 
tussen binnenstad en 
campus 

  
Greet 

  
GL, VVD 

 
 
 

 
Aangenomen 

Join the Pipe 
(Actuele motie) 

 
 
Tappunt Join the Pipe 
realiseren in Wageningen 

 
 
 

Adriana  GL, PvdA  Aangenomen 

Vertraging Dreijen 
(Motie) 

 
 
Oproep om Wageningse 
initiatieven Dreijen te 
inventariseren en in 
gesprek te gaan over 
alternatieve locaties. 

 Lara  GL  Ingetrokken (te 
weinig steun) 

Vertraging Dreijen 
(Motie) 

 
 
Gefaseerde ontwikkeling 
Dreijen onderzoeken en 
voortvarend daarmee aan 
de slag te gaan 

 Lara  GL  Ingetrokken (te 
weinig steun) 

Bouw studenten-
huisvesting Campus 
(Motie) 

 
 
 
 

Met directe ingang 
studentenhuisvesting op 
Campus toestaan. 

 Lara  GL, PvdA, D66, 
CDA 

 
 

Aangenomen 

Bestemmingsplan 
Plantenveredeling & 
beeldkwaliteitsplan 
Nieuwe Nu 
(Amendement) 

 Inspraak 2.1 gegrond 
verklaren, in 
beeldkwaliteitsplan 
opnemen dat noordzijde 
ook geplant wordt 

 Jan  GL, CU, Stadspartij, 
D66 

 
 

Aangenomen 

Kaders Structuurvisie 
(Motie) 

 
 
 

Uitvoeringsagenda een 
uitnodigend karakter 
geven om organisaties en 
burgers te laten 
participeren in uitvoering 
structuurvisie. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Greet  GL, D66  Aangenomen 
(Unaniem) 
 

Groene Wiel 
(Amendement) 

 
 
Schrappen bezuiniging 
Groene Wiel, college 
moet met plan komen om 
natuureducatie te 
behouden 
 

 Lara  GL, D66  
 
 

Aangenomen 

Jongerenparticipatie 
(Motie) 

 Behoud 
jongerenparticipatie 
(buitenruimte en 
tienerparticipatie) 

 
 
 
 

Hettie  GL, D66, Stadspartij  Aangenomen 

Groenbeheer 
openbare ruimte 
(Motie) 

 
 
 

Wensen bij vermindering 
beheer groen 

 Greet  GL, PvdA  Verworpen 

Afvalbeleidsplan 
(Amendement) 

 
 
Duidelijk evaluatiecriteria 
voor beoordeling pilots, 
en deze aan raad 
voorleggen.  

 Adriana  GL, PvdA, CU, 
Stadspartij 

 Aangenomen 
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2012 vanuit wethouderperspectief 
 
Kopzorgen en doorzetten. Dat waren belangrijke 
begrippen in 2012. 
 
Kopzorgen: De Haagse fluctuaties hadden grote invloed 
op de opgaven waar we als gemeente voor stonden. Voor 
mij als eerstverantwoordelijke voor de financiën van de 
gemeente was het een toer om steeds weer te anticiperen 
en te reageren op de grote wisselingen in de nationale 
politiek. Wat het meeste pijn deed was dat we uiteindelijk 
eind 2012 toch moesten voorstellen om ons succesvolle 
participatie- en re-integratiebeleid deels af te bouwen 
omdat het niet meer lukte er zoveel eigen middelen voor 
vrij te maken. Dat raakt de kwetsbaren in Wageningen, 
iets wat we lang hebben kunnen vermijden. 
 
Doorzetten: Waar ik me ondanks alles op kon blijven storten was ons klimaatbeleid. Met de 
Stichting Zonne-energie hebben we een motor in Wageningen die veel losmaakt, zoveel dat 
Wageningen een echte voorloper is op ontwikkelingen in zonne-energie. De windmolen-
discussie hebben we stapje voor stapje verder gebracht, wat uitmondde in het draagvlak-
onderzoek begin 2013 waaruit blijkt dat 77% van de Wageningers windmolens wil in de 
gemeente. We hebben de eerste klimaatneutrale gerenoveerde woningen, de Woningstichting 
maakt grote stappen met zonne-energie in de Haverlanden, Wageningen UR is overgestapt op 
de inkoop van groene stroom en Idealis heeft het certificaat Klimaatneutrale Organisatie 
gekregen.  

Blik op de toekomst 

We gaan het laatste jaar in: in maart 2014 zijn er gemeenteraadsverkiezingen. Er staat nog een 
aantal belangrijke en grote beslissingen in de planning. Zo staat de structuurvisie op de 
agenda, daarin moeten we ingrijpende beslissingen nemen. Maar ook aan het nieuwe cultuur-
beleid wordt, samen met de stad, hard gewerkt. Dit zijn “dossiers” waar we extra aandacht 
voor hebben en waar we ook gedurende het (voor)traject – zoals jullie in dit verslag hebben 
kunnen lezen – al in hebben bijgestuurd.  

Ook studenten blijven, net als afgelopen jaren, een prioriteit. Samen met steunfractielid 
Tomek en nieuw lid en WUR-studente Kim gaat Lara binnenkort op “studententoer”. Een 
bezoek aan alle studentenorganisaties staat in ieder geval op de agenda. Studentenhuisvesting 
heeft onze continue aandacht. Particuliere initiatieven die nieuwe studentenhuisvesting 
creëren én leegstand tegengaan bieden de gemeente mooie kansen.  
 
2012 was voor GroenLinks een jaar van dramatisch verlies. Ook in Wageningen hebben we 
veel ingeleverd. Maar in vergelijking met andere gemeenten viel de klap mee. GroenLinks 
Wageningen heeft met het hoogste percentage GroenLinks-stemmers de beste score van het 
land gehaald. Dat geeft ons voor de komende lokale verkiezingen vertrouwen dat we in staat 
zijn om, met een mooi lijstje geboekte resultaten in de hand, goed uit de bus te komen. Daar 
gaan we in ieder geval heel hard voor werken. 


